
۵/۳میلیارد دلار بدهی نفتی جنجالی تایید شد
روایت جهانگیری از بابک زنجانی دوم

معــاون اول رئیس جمهــور در جلســه ســتاد هماهنگــی مبــارزه با مفاســد 
اقتصادی، به روایت خــود ماجرای »بانک زنجانــی دوم« را تحلیل کرد و وزیر 
 نفت هم در حضــور اژه ای معاون اول قوه قضائیه بــه توضیح در این خصوص 

پرداخت. 
اسحاق جهانگیری در جلسه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی، طرح 
جامع پیشــگیری از بروز مطالبات معوق بانکی را گامی عملی در جهت مبارزه با 
وقوع تخلفات اقتصادی دانست و گفت: در این طرح جهت گیری ستاد مبارزه 
با مفاســد اقتصادی به ســمت از بین بردن زمینه های ایجاد تخلفات اســت و 
 تلاش دارد در کنار مبارزه با مفاســد، گام هایی عملی در راســتای پیشــگیری 

بردارد.
وی با بیان اینکه در طرح جامع پیشگیری از بروز مطالبات معوق بانکی، دلایل 
ایجاد مطالبات شناســایی و راهکارهای مناسب برای پیشگیری از آن طراحی 
شده، از بانک مرکزی و دســتگاه های ذی ربط خواست تا جلسه آتی ستاد، این 
طرح را مورد بررســی قرار دهند و به ارزیابی مدت زمــان لازم و بودجه مورد نیاز 

برای تکمیل و اجرای این طرح بپردازند.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه سوء استفاده های اقتصادی منجر به 
اتلاف منابع ملی و به هدر رفتن بیت المال می شود، خاطرنشان کرد: متأسفانه 
برخی اشــخاص که در این گونه پرونده ها دســت دارند، بــا اعتماد به نفس و از 
موضــع طلبکاری صحبت می کنند تا خود را بی گناه جلوه دهند که لازم اســت 
ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی با حساسیت بیشتر بر این پرونده ها تمرکز کرده 

و این موارد را به طور ویژه پیگیری کند.
جهانگیــری با اشــاره به گزارش وزیــر نفت در این جلســه، گفت: متاســفانه 
عــده ای با بزرگنمایــی و حاشیه ســازی و طــرح مطالبی تحت عنــوان وجود 
بابک زنجانــی دوم، ســعی دارند تخلفات بابــک زنجانــی را کم اهمیت جلوه 

 دهند و با ســیاه نمایی، اقدامات شایســته قوه قضائیه در برخــورد با تخلفات را 
نادیده بگیرند.

وی اضافه کرد: پرونده بابک زنجانی، پرونده ای منحصر به فرد بود که به دلیل 
ســوء مدیریت و بی تدبیری در گذشته ایجاد شــد و اطمینان داریم با اقدامات 
انجام شــده در وزارت نفت، دیگر شــاهد تکرار وقوع چنین تخلفی در کشور 

نخواهیم بود.

۵/۳میلیارد دلار بدهی نفتی جنجالی تایید شد
در این جلســه که معاون اول قوه قضائیه، نایب رئیس مجلس شورای اسلامی، 
وزیر دادگستری، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، رئیس کل بانک 
مرکزی، رئیس سازمان بازرسی کل کشور و دادستان تهران نیز حضور داشتند، 
وزیر نفت به ارائه توضیح درخصوص گزارش برخی رسانه ها درخصوص مطالبات 
۵/۳میلیارد دلاری بابت فروش نفت پرداخت و با اشاره به حواشی و مطالب منتشر 

شــده در این زمینه تصریح کرد: این پول بدون هرگونه آسیب در 
محلی مطمئن قرار دارد و همانند ســایر دارایی های بلوکه 

شده، پس از لغو تحریم ها به کشور بازخواهد گشت. وزیر 
نفت همچنین گزارشــی از ســایر تخلفات در حوزه نفت 
و شــرکت های نفتی از جمله تخلفــات مرتبط با آنچه در 
رســانه ها به عنوان ناپدید شــدن دکل های نفتی مطرح 
اســت، ارائه کرد و با بیان اینکه گــزارش مفصلی در این 

زمینه توسط وزارت نفت و با همکاری سازمان بازرسی کل 
کشور و سایر نهادهای ذی ربط گردآوری شده است، از قوه 

قضائیه خواست این موضوع را به شکل ویژه مورد رسیدگی و 
پیگیری قرار دهد.

نظر وزیر اطلاعات درباره پرونده موسسات اعتباری
وزیر اطلاعات نیز در این نشســت با اشــاره به وجــود زمینه های متعدد در 
وقوع مفاســد اقتصادی، گفت: در برخی پرونده ها نظیر پرونده موسســات 
اعتبــاری، گاه عــده زیــادی از مــردم که بــا هــدف مشــارکت اقتصادی 
دارایی های خود را به میان آورده اند، گرفتار هســتند و این موضوع ایجاب 
می کند تــا مبارزه با این گونه مفاســد به شــکل دقیقی مدیریت شــود، زیرا 
متخلفان در تلاش هســتند با سوء استفاده از این معضل اجتماعی، مانع از 

رسیدگی به تخلفات شوند.
در ادامه این جلســه گزارشــی نیز درخصوص تصویب لایحــه تمدید مهلت 
اجرای آزمایشی قانون ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد و اشکال 
شــورای نگهبان به این لایحه از سوی دبیرخانه ســتاد ارائه شد. طرح جامع 
پیشــگیری از بروز مطالبات معوق بانکی از دیگر موضوعات مطرح شــده در 
این جلســه بود که در گزارش مربوط به این طرح مراحل تدوین طرح شــامل 
بررسی پرونده های گذشته و احصاء دلایل ایجاد مطالبات معوق بانکی 
تشریح شــد. در ادامه این گزارش نمونه های موردی از تخلفات 
و پرونده های معوق بانکی و شــیوه های متفاوت که منجر به 
مطالبات معوق بانکی شده عنوان و سپس برنامه پیشگیری 
از این معضل در قالب هشت راهکار مطرح شد که راه اندازی 
سامانه شناسایی کامل مشــتریان بانکی، راه اندازی سامانه 
صورت های مالــی و اظهارنامه مالیاتی، راه اندازی ســامانه 
ملی رتبه بندی اعتباری، راه اندازی ســامانه مدیریت اســناد 
هزینــه ای و برقراری ارتباط سیســتمی 
بانک مرکزی با قــوه قضاییه از 

جمله این راهکارها بود.

گویا جان انسان ها برای مسئولان مهم نیست
قاسم احمدی لاشکی نماینده چالوس و نوشهر در تذکر شفاهی گفت: چرا برای برف، سیل و زلزله 
و حوادث ناشــی از این بلایای طبیعی فکری توسط مسئولان نمی شود؟ وی با بیان اینکه قصه 
تلخی در غرب استان مازندران برای چندمین بار اتفاق افتاده است، گفت: چند سال قبل در جاده 
کندوان به دلیل غیرایمن بودن و زلزله ۳0 نفر کشته شدند. چند هفته قبل نیز اتوبوس 
مسافران عراقی با 26 نفر در این جاده کشته شدند و چند روز قبل نیز به دلیل طغیان 
رودخانه در حریم جاده تعداد زیادی از هموطنانمان کشته، مفقود و مجروح شدند. 

به نظر می رسد جان و سلامتی انسان ها برای مسئولان امر مهم نیست.

هر موشکی که صلاح باشد، می سازیم
دکتر علی اکبر ولایتی گفت: با صراحت عرض می کنم که جمهوری اســلامی ایران  به 
هیچ  وجه در مواضع دفاعی خودش کوتاه نخواهد آمد و هر نوع موشکی که صلاح بداند 
)غیر از موشک هایی که کلاهک هسته ای می تواند حمل بکند( چه با سوخت مایع و چه 
با سوخت جامد؛ چه با برد کوتاه و چه با برد بلند می سازد. در این زمینه سیاست فرماندهی 

کل قوا، مقام معظم رهبری همان طور که بارها اعلام کرده اند این اســت که در 
حوزه  دفاعی اجازه دخالت به هیچ کس داده نمی شود که برای ما تعیین بکند 

که چه چیزی داشته باشیم و چه چیزی نداشته باشیم. 

دچار ابهامیم
نماینــده تهــران در مجلــس می گویــد که 
ابهاماتی در حوزه های مختلف توافق انجام 

گرفته، دارد.
علیرضا زاکانی در تذکری شفاهی در جلسه 
علنی امروز مجلس گفت :  ما در طرح الزام 
دولت به حفــظ و صیانت از دســتاوردهای 

هسته ای چهار پیام شفاف را با اکثریت قاطع قریب به 90درصدی در مجلس 
تصویب کردیم.

وی ادامه داد: پیــام اول رفع تحریم های ظالمانه بود که با توجه به ضرورت 
گشــایش اقتصادی و ایجاد زمینه رونق در عرصه تولیدات داخلی این پیام 
در بند اول این الزامات آمد درحالی که در نتیجه بررســی اولیه برجام و توافق 
صورت گرفته و برنامه صادر شده مسیر رفع تحریم ها بسیار ابهام آلود و با یک 

مکانیزم برگشت پذیر خودکار می باشد که بسیار خطرناک است.

هنوز وارد مصادیق نشده ایم
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز گفت: هنوز وارد 
مصادیق نشده ایم و فعلا مذاکرات مقدماتی در 
حال صورت گرفتن است. آیت الله محمدعلی 
موحدی کرمانی در پاســخ به این پرسش که 
آیا جامعه روحانیــت مبارز برای انتخابات وارد 
مصادیق شده است یا خیر، گفت: هنوز وارد 

مصادیق نشده ایم و فعلا مذاکرات مقدماتی در حال صورت گرفتن است. وی 
افزود: در حال حاضر افراد شایسته را مورد ارزیابی و بررسی قرار می دهیم که چه 
کسانی می توانند برای انتخابات ظرفیت بهتری داشته باشند. دبیرکل جامعه 
روحانیت مبارز در مورد دیدار این جامعه با جامعه مدرســین حوزه علمیه قم نیز 
گفت: ان شاءالله به زودی مشــخص خواهد شد. مصباحی مقدم سخنگوی 
جامعه روحانیت مبارز چندی از تشکیل کمیته مشترک جامعه روحانیت مبارز و 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم برای انتخابات خبرگان مجلس خبر داده است.

قطعنامه اخیر نماد کینه شتری آمریکاست
رئیس سازمان بسیج مســتضعفین گفت: 
قطعنامه پیشــنهادی آمریکا به شــورای به 
اصطلاح امنیت ســازمان ملل، نماد کینه 
شتری آمریکاســت و نشان می دهد آمریکا 
توافق را برای اعمال جدی تر دشمنی هایش 

می خواهد، نه برای حل مسائل با ایران.
سردار محمدرضا نقدی رئیس سازمان بسیج مستضعفین، با اشاره به متن 
جمع بندی مذاکرات هســته ای ایران و 1+۵ گفت: اظهارات این روزهای 
مقامات آمریکایی هیچ نشانی از نزدیک شدن به اجرای یک تفاهم عادلانه 
را ندارد، بلکه ظاهرا مذاکرات، آن ها را در دشــمنی خودشان جدی تر کرده 
است. رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان این مواضع ادامه داد: این ها 
مواضع بعد از مذاکره و تفاهم آقایان است؛ آقایانی که کسی مجبورشان نکرده 

مذاکره کنند، بلکه سال هاست برای مذاکره التماس کرده اند.

اصلاح طلبان لیست واحد ندارند
گفــت:  اصلاح طلــب  سیاســی  فعــال 
اصلاح طلبــان اصراری برای رســیدن به 
لیســت واحد برای انتخابات آینده مجلس 
ندارنــد. محمدرضــا تابش فعال سیاســی 
اصلاح طلــب در پاســخ بــه این پرســش 
که چنــد درصــد از لیســت اصلاح طلبان 

برای انتخابات آینده مجلس آماده شــده اســت، اظهار داشت: برنامه ما 
تمرکززدایــی در کار انتخابات بــوده و همه امور به حوزه هــای انتخابیه، 

شهرستان ها، استان ها و نهایتا مرکز محول شده است.
وی ادامه داد: احزاب و گروه های اصلاح طلب در حال انجام کارهایشان 
هســتند و هنوز در مورد اینکه به لیســت واحد برســیم یا نرسیم، خیلی بر 

لیست واحد اصراری نیست.

نقض قطعنامه، نقض توافق نیست
عضو ارشــد تیم مذاکره کننده  هســته ای 
با تاکیــد براینکه قطعنامه شــورای امنیت 
را الــزا م آور نمی دانیم، گفــت: قطعنامه با 
توافق متفاوت اســت؛ لذا اگــر قطعنامه را 
نقض کنیم به معنای نقض توافق نیست.

ســیدعباس عراقچی در گفت وگوی ویژه 
خبری با موضــوع »از برجام تــا قطعنامــه«، گفت: تحریم هــا ابتدا لغو 
می شــود اما اجرایی نمی شــود؛ اجرای آن حدود چهار تا شش ماه زمان 

لازم دارد.
وی با بیان اینکه برجام برای تائید به شورای امنیت ارسال شد، ادامه داد: 
این خواســته همه اعضا بود که در اولین گام شــورای امنیت بر این توافق 

صحه بگذارد و این یک اطمینان خاطر جمعی برای ایران بود.

 منتقدان مذاکرات در صداوسیما نفوذ دارند
یک فعــال سیاســی اصلاح طلب بــا بیان 
اینکه بالاخــره حقوقدان حق ایــن ملت را 
گرفت، گفت: دلواپسان درصددند ماه عسل 
توافق هســته ای را به کام دولت و مردم تلخ 
کننــد. ســیدابوتراب فاضل گفــت: کاملا 
قابل پیش بینی بــود که عده ای از مخالفان 

با دولت برآمده از انتخابات سال 92 سر سازگاری نداشته  باشند و این دولت 
مورد انتقادات شدید قرار بگیرد. وی با اشاره وجوه اشتراک مخالفان تصریح 
کرد: نکته نگران کننده در خصوص این مخالفان در گروی این مسئله است 
که این مخالفان ابزار رســانه ای قدرتمندی در اختیار دارند که در این میان 
رسانه  ملی را باید مهم ترین دستگاه رســانه ای آن ها دانست. این مخالفان 

نفوذ ویژه ای در بخش های مختلف خبری صداوسیما دارند.

 حکومت دینی تنها مسئول تامین نیازهای مادی نیست
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران گفت: حکومت دینی تنها مسئول تامین نیازهای مادی 
جامعه نیست.  حجت الاســلام علی سعیدی نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در مراســم افتتاحیه طرح ولایت که در سالن ۵ آذر سازمان بسیج مستضعفین 
برگزار شد، با اشاره به چالش های انقلاب اسلامی، اظهار داشت: در طول ۳6 سال گذشته 
انقلاب با چالش های زیادی روبه رو بوده اســت. در زمــان امام)ره( چالش دولت موقت، 
چالــش جریان نفاق و بنی صدر و چالش جریان منتظری و مهدی هاشــمی از جمله این 
چالش ها بود. حجت الاسلام سعیدی با اشاره به برخی اظهاراتی که در زمان امام صورت می گرفت، گفت: کلمات رئیس 
دولت موقت یا کســانی که از زبان امام)ره( حرف می زدند که برخی از آن ها عمامه به سر هم هستند و می گویند که اسلام 
صرفا دین فردی و عبادی و یک سیستم حکومتی ندارد. نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران با بیان اینکه حکومت دینی تنها 
مسئول تامین نیازهای مادی جامعه نیست، تصریح کرد: امروز به مصیبتی گرفتار شدیم که 9۵درصد بودجه کشور صرف 
نیازهای مادی می شــود که این موضوع متاثر از مدل غربی اســت و از غرب نیز الگو می گیرد.  وی افزود: در دنیای غرب 
می گویند حکومت ربطی به اخلاق ندارد و اخلاق سکولاریستی را ترویج می کنند، اما در اسلام رسالت ایجاد بستر تعامل 
بین انسان هاست و بحث ولایت زیرساخت فکری انسان ها را می سازد که در طرح ولایت همه شبهات برطرف شده است.

قضایای هسته ای نباید زمینه ساز دو دستگی شود
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: همان گونه که رهبر انقلاب تأکید کردند 
قضایای هســته ای نباید زمینه ســاز دو دســتگی در کشور شــود و در این بین نقش 
نخبگان و به خصوص رسانه ها در برخورد با مذاکرات و تبیین دستاوردهای آن برای 

مردم مؤثر است.
محمدرضا عارف عضو شــورای عالــی انقلاب فرهنگی در دیــدار جمعی از اعضای 
شــورای مرکزی انجمن اسلامی دانشــجویان دانشگاه آزاد اســلامی واحد ورامین 
- پیشــوا،  با تبریک حلول ماه شــوال به مذاکرات هسته ای اشاره کرد و اظهار داشــت: در این مذاکرات بسیاری از 
اولین ها  در تاریخ ایران وجود داشــت. همین که ایران مدت زمان طولانی با 6 قدرت جهانی به گفت وگوی فشــرده 

پرداخت، خود اولین بار در تاریخ ایران است.
وی افزود: همانگونه که رهبر معظم انقلاب تأکید کردند قضایای هسته ای نباید زمینه ساز دو دستگی در کشور شود 
و در این بین نقش نخبگان و بخصوص رسانه ها در برخورد با مذاکرات انجام شده و تبیین دستاوردهای آن برای مردم 
موثر و تاثیر گذار است. از صدا و ســیما به عنوان رسانه ای فراگیر انتظار است با مسئله هسته ای به صورت ملی و جامع 

برخورد کند و تفاسیری که ارائه می کند دربرگیرنده منافع ملی  و آثار دراز مدت مذاکرات هسته ای باشد.

قاچاق میوه در ملأ عام
عضو کمیســیون کشــاورزی، آب و منابــع طبیعی 
مجلس شورای اسلامی در خصوص گرانی روزافزون 
قیمــت میوه و پدیده دلالی و قاچــاق میوه و مرکبات 
گفت: متاسفانه میوه های قاچاق کاملا محسوس و 
با امکانات مجهزی وارد کشور شده و به بازار مصرف 
می رســد. عباس پاپی زاده در گفت وگو با خانه ملت با 
اظهار تاســف از بی توجهی متولیان امــر به دلالی و 
قاچاق میوه و مرکبات به کشور اظهار داشت: با توجه 
به طرح انتزاع و عدم توانایی کافی متولی اجرای این 
طرح یعنی وزارت جهاد کشــاورزی، همچنان شاهد 
قاچاق روزافزون میوه هستیم که متاسفانه به صورت 
کاملا محســوس و از مسیرهای مشــخص و قابل 
پیگیری وارد ایران می شــود. نماینــده مردم دزفول 
در مجلس شورای اســلامی افزود: واردات میوه به 
کشور در حجم بالا و با کیفیت بسیار مطلوب نشان از 
دسترسی واردکنندگان به امکانات وسیع و مجهزی 
از قبیل ماشــین آلات و کانتینرهــای یخچال دار و 
همچنین انبار و ســردخانه های مجهزی دارد که با 

یک آزادی عمل صورت می گیرد.

 مذاکرات رستورانی آقای 
وزیر با ژرمن ها

بعد از اعلام جمع بندی مذاکرات هســته ای ایران 
و گروه 1+۵ نخســتین هیئت اقتصادی سیاســی 
آلمانی وارد ایران شد. این هیئت صدنفره با رهبری 
معاون صدراعظــم و وزیر اقتصاد و انــرژی آلمان 
و اعضای 20 شــرکت بــزرگ آلمانی راهــی ایران 
شــده بود. به نوشته تسنیم روز گذشــته محمدرضا 
نعمــت زاده وزیــر صنعــت رایزنــی خود یــا هیئت 
آلمانی را در فضای غیررســمی و در رســتوان آغاز 
کــرد؛ نعمت زاده در قالب ناهــار کاری با این هیئت 
دیــدار کــرد و در پایان هــم بدون اعــلام خبری از 
جزئیات مذاکره خــود با طرف آلمانی بــر این نکته 
بسنده کرد: »خوشــبین هستیم که بتوانیم در دوره 
جدید، همکاری  بیشــتری با شــرکت های آلمانی 
داشته باشــیم، البته مشغول مذاکره با شرکت های 
بزرگ اروپایی هســتیم تا بعد از رفــع محدودیت ها، 

همکاری ها را شروع نماییم«.

 اعتراض شیک و مجلسی 
کوچک زاده

محمدجــواد ظریــف، وزیر امــور خارجــه ایران و  
علی اکبــر صالحی رئیس ســازمان انــرژی اتمی 
با حضــور در جمــع نماینــدگان مجلس شــورای 
اســلامی گزارشــی را درباره جمع  بندی مذاکرات 
هســته ای ایران بــا 1+۵ در وین بــه مجلس ارائه 
کردند. هم زمان با قرائت گــزارش دکتر ظریف در 
صحن مجلس کوچک زاده پســت اینســتاگرامی 

خود را منتشر کرد.
بسم الله الرحمن الرحیم

امــروز در مجلس آقای ظریــف و صالحی در حال 
ارائه گزارشــی از »برجام« و قطعنامه هستند تا این 
لحظه یعنی ســاعت 10 به هیچ یــک از نمایندگان 
اجازه طــرح تذکر و یا ســوال داده نشــده اســت. 
یک ربــع قبل یادداشــتی که در این پســت تصویر 
آن را ملاحظــه می کنیــد به رئیــس مجلس آقای 
لاریجانی فرســتادم ببینیم چــه برخوردی خواهند 
داشت و این جلســه واقعا چه هدفی را تعقیب و چه 
دستاوردی می تواند داشــته باشد. اگر اجازه طرح 
تذکر و سوال داده نشد بعدا در همین صفحه آن را 

مطرح خواهم کرد.

خیز بلند حلقه دوم 
احمدی نژاد برای انتخابات

کواکبیان در گفت وگویی خاطرنشــان کرد: تصور 
من درمورد احمدی نژاد و طیف منتسب به وی در 
انتخابات این بــوده که حلقه اولیــه مقداری خود 
را کنار کشــیده و یک حلقــه ثانویه و دومی را برای 
انتخابات مجلس آماده کرده اند. وی درباره اینکه 
آیــا منظورش از ایــن حرف حزب جدید التاســیس 
یکتاســت، گفت: بله، حتما همیــن طور بوده، به 
هر حــال نمی توانند منکر این شــوند که منتســب 
بــه احمدی نژاد نیســتند، هر چنــد بگویند ارتباط 
تنگاتنگــی در حال حاضر با شــخص احمدی نژاد 
ندارنــد، آنچه مســلم بــوده اکثریت آن هــا وزرا و 
اعضای کابینــه رئیس جمهور دولــت نهم و دهم 
بوده و فضــای حاکم بر این جریــان، همان تفکر 

احمدی نژادی است.

خبرنامه
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